
3745
Vragen van het lid Verdonk
(Verdonk) aan de staatssecretaris van
Justitie over de vele gebreken bij het
detentiecentrum in Alphen aan de
Rijn. (Ingezonden 18 juni 2009)

1
Bent u op de hoogte van de gebreken
van het detentiecentrum in Alphen
aan de Rijn, zoals de aanhoudende
hevige lekkage, scheuren en gaten in
de muren en vloeren en verkeerd
aangelegde ventilatiesystemen? Bent
u ervan op de hoogte dat het detentie
centrum voor een groot deel gesloten
is als gevolg van deze gebreken?1

2
Welk soort en hoeveel ruimtes zijn
buiten gebruik als gevolg van de
mankementen?

3
Bent u bekend met het feit dat er bij
de oplevering van het centrum in
2007 al flinke gebreken geconstateerd
waren? Hoe komt het dat
reparatiewerkzaamheden al twee jaar
aan de gang zijn, maar nog steeds
niet zijn voltooid? Wat zijn de
redenen achter de lange duur van de
werkzaamheden?

3
Is het waar dat de
Rijksgebouwendienst, het ministerie
van Justitie en de Dienst Justitiële
Inrichtingen reeds twee jaar in
discussie zijn over de vraag wie
verantwoordelijk is voor de
bouwtechnische gebreken?

4
Hoe komt het dat een gebouw dat
70 miljoen euro heeft gekost zoveel
gebreken vertoont?

5
Waarom heeft u de afgelopen twee
jaar geen actie ondernomen om de
problemen te verhelpen?

6
Welke maatregelen bent u van plan te
nemen om de problemen op te
lossen? Wanneer zijn de problemen
opgelost?

7
Kunt u mij verzekeren dat de cellen
die geen mankementen hebben
allemaal in gebruik zijn?

1 RTV West, 17 juni 2009: «Detentiecentrum
Alphen zo lek als een mandje»
http://www.rtvwest.nl/nieuwsitem/31561

Antwoord

Antwoord van minister Van der
Laan (Wonen, Wijken en Integratie),
mede namens de minister van
Justitie (ontvangen 7 september
2009)

1
Ja, het is mij bekend dat er gebreken
zijn geconstateerd.
Het detentiecentrum heeft een totale
capaciteit voor 1316 gedetineerden.
Een deel van deze capaciteit is
aangemerkt als strategische
reservecapaciteit. Hierdoor is de te
benutten capaciteit momenteel 756

plaatsen. Daarvan zijn als gevolg van
de geconstateerde gebreken thans
134 plaatsen niet te gebruiken.

2
Zie mijn antwoord op vraag 1.

3
Bij de 2e oplevering in juli 2008 is een
overzicht opgesteld van de nog door
de aannemer af te handelen gebreken
uit de onderhoudsperiode. Een groot
deel van die gebreken is inmiddels
verholpen. Eén van de vermelde
gebreken betrof de lekkage in (toen)
26 cellen. Tijdens de gefaseerde
ingebruikname van het complex
bleek dit gebrek zich in veel meer
cellen te manifesteren. Omdat na
diverse onderzoeken nog steeds niet
duidelijk is wat de oorzaak is, zijn de
herstelwerkzaamheden nog niet
gestart. Verder hebben zich in het
afgelopen half jaar nog een aantal
gebreken geopenbaard, waarvan
de voornaamste zijn: lichte
scheurvorming, te licht uitgevoerde
plafondconstructies en de
gevolgschade van de optredende
lekkages.
Er wordt een nieuw, onafhankelijk
onderzoek naar de oorzaken van de
gebreken in gang gezet en medio
augustus 2009 worden de resultaten
daarvan verwacht. Zodra de oorzaken
bekend zijn, zullen de gebreken per
afdeling worden hersteld.
De bouwtechnische en financiële
verantwoordelijkheid ligt bij de
hoofdaannemer van het werk. Hierbij
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zal een beroep worden gedaan op de
door de aannemer afgegeven
schriftelijke garanties en de
schriftelijke toezegging, dat hij de
tijdens de onderhoudsperiode
geconstateerde gebreken zal
herstellen.

4
Neen, het zoeken naar de oorzaak van
de problemen heeft de eerste
prioriteit genoten. De
bouwtechnische- en financiële
verantwoordelijkheid ligt bij de
hoofdaannemer van het werk. Hierbij
zal een beroep worden gedaan op de
door de aannemer afgegeven
schriftelijke garanties en de
schriftelijke toezegging, dat hij de
tijdens de onderhoudsperiode
geconstateerde gebreken zal
herstellen.

5
Zie mijn antwoord op vraag 3.

6
Zie mijn antwoord op vraag 3.

7
Zie mijn antwoord op vraag 3.

8
De cellen die geen mankementen
vertonen, kunnen worden gebruikt.
Voor zover er sprake is van leegstand
van cellen, welke geen mankementen
vertonen, wordt deze niet veroorzaakt
door de bouwkundige gebreken.
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